

Protokół z IX Sesji Rady Dzielnicy Śródmieście, 4.06.2025 r.

IX Sesja Rady Dzielnicy Śródmieście została zwołana w dniu 2.06.2025 r. przez Przewodniczącą Rady na dzień 4.06.2025 r. na godzinę 18.00 w siedzibie Rady przy ul. Długi Targ 39/40 w Gdańsku. Sesję prowadziła Zastępczyni Przewodniczącej Rady Dzielnicy – Aleksandra Stankevic-Diakun.

I. Sprawy regulaminowe

- stwierdzono zdolność do podejmowania uchwał, zgodnie z załączoną listą obecności na sesję przybyło 16/21 radnych (załącznik 1), w tym 1 osoba przybyła spóźniona oraz 1 osoba opuściła zebranie przed zakończeniem sesji,
- wskazano protokolanta (Anna Morawska),
- nie wniesiono zmian do porządku obrad.

II. Uczczenie pamięci Radnej Miasta Gdańska Teresy Wasilewskiej minutą ciszy.

III. Dyskusja gości dotycząca parkowania w Głównym Mieście dla mieszkańców kamienic Kaletnicza 1-3, Piwna 27, Długa 54/55, Długa 56 oraz gości pobliskich hoteli.

1. Zgłoszono trudności w nawiązaniu kontaktu z Menadżerem Śródmieścia – brak odpowiedzi na kierowaną korespondencję.
2. Zgłoszono problem ograniczonej dostępności miejsc postojowych dla mieszkańców, wynikający z wydzielenia miejsc parkingowych przy ul. Piwnej dla Komisariatu Policji oraz zajęcia przestrzeni przez ogródki gastronomiczne.

Propozycje mieszkańców do zastosowania łącznie bądź alternatywnie:

- ✓ Wydzielić co najmniej 6 dodatkowych miejsc wzdłuż ulicy Piwnej za tymi, które obecnie zajmuje ogródek lokalu π -kawa.
- ✓ Pozostawić 5 ogólnodostępnych miejsc z puli wydzielonej obecnie dla Policji (wzorem rozwiązania stosowanego za czasów działania Komisariatu).
- ✓ Dopuszczyć współdzielenie miejsc wydzielonych wyłącznie dla potrzeb Policji w określonych godzinach. *Rewir dzielnicowych działa w godzinach 7-17 – po tym czasie miejsca i tak stoją puste, a mieszkańcy właśnie wtedy wracają z pracy (wzorem nieformalnej zgody szefa ówczesnego Komisariatu).*
- ✓ Zaniechać zamykania ruchu w czasie Jarmarku na placu Kościoła Mariackiego przy ul. Podkramarskiej.
- ✓ Dopuszczyć postój pojazdów wzdłuż muru Kościoła Mariackiego na odcinku między miejscami wydzielonymi dla gości Hotelu Artus a wejściem głównym (miejsce, gdzie przez całą zimę parkują turystyczne wózki elektryczne).

3. Radni, którzy wypowiadali się w tej sprawie, poparli postulaty mieszkańców.

4. Mieszkańcom zaproponowano udział w spotkaniu z Menadżerem, zaplanowanym na dzień następny (05.06.2025).

5. W trakcie dyskusji doszło do nieporozumienia wynikającego z braku pełnej świadomości jednej z mieszkanek Przeróbki, pracującej na Śródmieściu, na temat składu oraz kompetencji Rady Dzielnicy Śródmieście, co prowadziło do napiętej wymiany zdań. Sprawę zakończono w sposób pozytywny, po wyjaśnieniu kluczowych kwestii organizacyjnych.

6. Przypomniano obecnym radnym oraz gościom, że mieszkańcy mogą zgłaszać swoje problemy podczas dyżurów radnych, które odbywają się w każdą środę w godzinach 17:00-18:00.

Tematy zgłoszone przez mieszkańców są rozpatrywane przez osobę przyjmującą zgłoszenie, która w razie potrzeby współpracuje z innymi radnymi w celu rozwiązania poruszanego zagadnienia.

W przypadku konieczności podjęcia działań formalnych, takich jak złożenie pisma/wniosku do odpowiednich instytucji, radny prowadzący sprawę przygotowuje projekt dokumentu i przekazuje go razem z kompletem zebranych informacji do Zarządu Rady. Zarząd podejmuje decyzje o dalszym postępowaniu w tej sprawie.

IV. Dyskusja i przyjęcie uchwały IX/24/2025 w sprawie opinii dotyczącej nadania nazwy park im. prof. Franciszka Duszeńki

1. Omówiono wniosek otrzymany z Referatu Robót Geodezyjnych,
2. Radni zgłosili rekomendację nadania parkowi nazwy zwyczajowej, uzupełnionej o imię profesora Franciszka Duszeńki.
3. Proponowana pełna nazwa: Park Siennicki im. prof. Franciszka Duszeńki.

Za: 14

Przeciw: 0

Wstrzymanie się: 0

V. Dyskusja i przyjęcie uchwały IX/25/2025 w sprawie zgłoszenia projektów do Bazy Inwestycji 2030 Miasta Gdańska

1. Basen w Śródmieściu Gdańska
2. Ochrona Lasu Śródmiejskiego oraz obiektów fortecznych Biskupiej Górki
3. Projekt ochrony akustycznej osiedla Biskupia Górka: redukcja hałasu wynikającego z realizowanych inwestycji publicznych, w celu poprawy jakości życia i ochrony zdrowia mieszkańców.
4. Odtworzenie polany rekreacyjnej w okolicy ul. Spadzistej (droga do MOSIRu)

Za: 15

Przeciw: 0

Wstrzymanie się: 0

VI. Dyskusja i podjęcie uchwały IX/26/2025 w sprawie określenia priorytetowych zadań dla Dzielnic Śródmieście do ujęcia w projekcie budżetu Miasta na rok 2026.

1. Renowacja Zabytkowej Poterny na Biskupiej Górze
2. Budowa chodnika i odtworzenie schodów przy ulicy Pohulanka w Gdańsku
3. Remont ulicy Szerokiej w Gdańsku
4. Podłączenie lokali komunalnych ze Śródmieścia Gdańska do miejskiej sieci ciepłowniczej
5. Remonty lokali komunalnych w Śródmieściu Gdańska
6. Remont ulicy Angielska Grobla
7. Remont części ulicy Dziewanowskiego
8. Remont ulicy Łąkowej na wysokości od Długich Ogrodów do Podwala Przedmiejskiego.

Za: 15

Przeciw: 0

Wstrzymanie się: 0

VII. Dyskusja i podjęcie uchwały IX/27/2025 w sprawie określenia zasad płatnego parkowania na terenie Śródmieścia dla mieszkańców dzielnicy.

Za: 15

Przeciw: 0

Wstrzymanie się: 0

VIII. Wystąpienie Zarządu dot. spraw bieżących.

1. Spotkanie w SP nr 65- zwrócono uwagę, że poza Przewodniczącym inni radni nie uczestniczyli w spotkaniu.
2. BRMG, spotkanie z dzielnicą Młyniska - zwrócono uwagę, że poza Przewodniczącym inni radni nie uczestniczyli w spotkaniu.
3. 7.06 - Święto ulicy Świętego Ducha, omówiono wręczenie nagród dla uczniów w Kaplicy Królewskiej.
4. Rejs dla dzieci -zgłoszono rezygnację SP 57, 50, omówiono tematy organizacyjne.

IX. Wolne wnioski i oświadczenia.

- 1) Oznakowanie parkometrów w SOD - Odpowiedź urzędu na pismo radnej Doroty Szymkiewicz jest absolutnie niezadowolająca. W związku z tym będą podejmowane dalsze działania w celu rozwiązania tej sprawy.
- 2) Opiekunowie z GZDiZ i uschnięte drzewa przy kanale Na Stepce - wysłano pisma.
- 3) Skarpa przy Biskupiej Górze – ustalono, że trwa przygotowanie inwestycji, ustalono zakres prac.

- 4) Ul. Latarniana – Radna Jadwiga Wojciechowska zgłasza konieczność uporządkowania ulicy i zadbania o zabezpieczenie zabytkowych murów. Ustalono, że należy ustalić zarządcę/opiekuna terenu i budowli, by zgłosić temat oraz skierować zapytanie lub wniosek do Konserwatora Zabytków.
- 5) Park dla dzieci przy Reduta Dzik – 150 tys. z RD i BO – radni zgłosili brak jakichkolwiek działań na tym terenie, poza likwidacją zabawek. Radna Anna Stawska proponuje przeniesienie placu zabaw do innej lokalizacji. Zagadnienie zmiany lokalizacji wymaga podjęcia działań przez radnych.
- 6) Przypadki niejasnej polityki mieszkaniowej wobec lokatorów wybranych lokali komunalnych, w tym socjalnych, budzą zaniepokojenie radnych (np. ul. Królikarnia 2). Część radnych dysponuje szeroką wiedzą na temat konkretnych przykładów z terenu Śródmieścia i zgłaszają wieloletnie zaniedbania.

W celu wyjaśnienia zaistniałych sytuacji, planowane jest opracowanie pisma Rady Dzielnic Śródmieście. Prosimy radnych posiadających wiedzę na temat poszczególnych przypadków o przygotowanie zgłoszeń zawierających krótkie podsumowanie problematycznych kwestii związanych z konkretnymi lokalami i ich najemcami.

W zgłoszeniach prosimy również o uwzględnienie danych dokumentujących dotychczasowy przebieg wymiany informacji między mieszkańcami lub osobami ich reprezentującymi a instytucjami, np. sygnatur pism urzędowych łącznie z terminami korespondencji.

Zgłoszenia, materiały pomocnicze oraz pytania do GN mają być przygotowane przez Radnych i przekazane do Gdańskich Nieruchomości przed planowanym spotkaniem z ich przedstawicielem na sesji RDŚ. Wcześniejsze przekazanie pytań do GN pozwoli nam wymagać konkretnych i treściwych odpowiedzi na nie.

- 7) Radny Rafał Kulaszewicz poinformował zebranych, iż Pani Prezydent Monika Łodzińska zadeklarowała, że wskaże przedstawiciela Gdańskich Nieruchomości, który weźmie udział w naszej sesji, na której będą poruszone m.in. kwestie gminnych lokali komunalnych.
- 8) Dźwięk kładki na Ołowiance i przy ul. Św. Ducha – zgłoszono, że mieszkańcy, w szczególności osoby z zaburzeniami neuroatypowymi, cierpią i narzekają na dokuczliwość hałasu. Wspomniano, że psycholog dr Anna Budzińska, zajmująca się sprawami autyzmu, popiera wyłączenie dźwięku.

Proponuje się zastąpienie sygnału dźwiękowego sygnałami świetlnymi.

Są oczekiwania, by w tej oraz innych sprawach zanieczyszczenia hałasem na Śródmieściu, stworzyć odpowiednie pismo wzywające decydentów do jak najszybszej reakcji, z powołaniem się m.in. na argument osób z zaburzeniami.

Zgłoszono konieczność zorganizowania spotkania z decydentami i podmiotami zaangażowanymi w bezpieczeństwo i hałas.

Prowadząca sesję zgłasza propozycję przygotowania materiałów dotyczących kwestii zanieczyszczenia hałasem kompleksowo, z podziałem na poszczególne kategorie i z propozycjami rozwiązania zagadnienia.

Ogólnie zanieczyszczenie hałasem w Śródmieściu: infrastruktura, służby miejskie, turyści, muzycy, knajpy, inwestycje m.in. deweloperskie.

Do ustalenia jest dalszy plan działania RD w tej sprawie.

9) Wszyscy Radni przebywający na dyżurach są zobligowani do sprzątanía pomieszczenia Rady. Przypomniano, że nie mamy osoby do sprzątanía naszego pokoju.

10) Zgłoszono propozycję spotkania z radnymi dzielnic granicznych – tematy wspólne - Opływ Motławy, hałas, śmieci. Propozycję przyjęto pozytywnie.

11) Zaproponowano, aby zapraszać Menadżera na sesje Rady Dzielnic, zgłoszono, że powinna to robić Przewodnicząca Rady.

12) Widzimy coraz większą potrzebę posiadania regulaminu rady. Planuje się spisanie go w najbliższych miesiącach. Radny Zbigniew Jackowski wystąpił z inicjatywą działania w tej sprawie.

13) Wprowadzamy stały element sesji przed wolnymi wnioskami – podsumowanie z dyżurów radnych.

14) Prowadząca sesję zgłasza propozycję prowadzenia spisu zgłoszeń dokonanych przez mieszkańców oraz radnych, np. w formie tabeli EXELL, w celu monitorowania ich bieżącego statusu – np. w toku, przekazano, zakończono, uwagi itp. Chodzi o to, by był wgląd w sprawy długoterminowe, niezakończone np. za poprzedniej kadencji RDŚ, a także w celu w łatwego podsumowania osiągnięć. Przy tematach powracających wielokrotnie, rejestr zgłoszeń mógłby stanowić załącznik do wniosków wysyłanych przez RDŚ w tych sprawach. Tabelę mogliby uzupełniać radni podczas cotygodniowych dyżurów (w czasie braku gości/interesantów).

Temat wymaga przeanalizowania.

15) Tablice RDŚ – zgłoszono zbyt mało treści oraz niedostępność 2 z nich; omówiono strategię.

16) Apel w sprawie remontów mostów – Do wniosku dodano prośbę o branie pod uwagę turystycznego sezonu wysokiego podczas planowania inwestycji w przyszłości.

Radni jednogłośnie (za: 12, przeciw: 0, wstrzymują się: 0) poparli pismo, które ma podpisać Przewodniczący Zarządu i przesłać je do Prezydentów (załącznik 2).

16) Termin następnej sesji – **2.07.2025 r.**

VII. Zakończenie

Zastępczyni Przewodniczącej Rady Dzielnic

Aleksanda Stankevič-Diakun